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Z Á P I S N I C A 
zo 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva 

Obce Alekšince, konaného  dňa 07.02. 2023 na Obecnom úrade v Alekšinciach 
 

 

Prítomní:                   Ing. Pavel Božik  - starosta obce 

Poslanci:   Ing. Anton Kušnír, MBA, Mgr. Daniela Ďurčanská, Ing. Peter Bulla 

PhD. Peter Čačaný, Anna Moravcová, prof. Ing. Ján Jobbágy PhD.,        

Radoslav Ťapušík 

Ospravedlnený:    - 

Ďalší prítomný:  Ing. Tatiana Bullová PhD. – hlavná kontrolórka obce,  

PhDr. Slávka Vaššová - zapisovateľka    

Hostia:    - 

 

K bodu  1 Otvorenie  

Rokovanie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol  Ing. Pavel Božik starosta obce. Privítal 

všetkých prítomných a skonštatoval, že prítomní sú 7 poslanci z celkového počtu 7, zasadnutie 

je uznášaniaschopné. 

 

K bodu 1.1 Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie 

Starosta obce určil za overovateľov zápisnice poslancov Ing. Petra Bullu, PhD. a Mgr. 

Danielu Ďurčanskú. Za zapisovateľku zápisnice starosta obce určil PhDr. Slávku Vaššovú. 

 

Do návrhovej komisie starosta obce Ing. Pave Božik navrhol poslancov Ing. Antona Kušníra, 

MBA a Petra Čačaného. Úlohou návrhovej komisie je spracovávať a predkladať obecnému 

zastupiteľstvu návrhy uznesení. K predloženému návrhu neboli pripomienky. 

 

Uznesením č. 54/2023 OZ 
schvaľuje návrhovú komisiu v zložení: Ing. Anton Kušnír MBA,  

        Peter Čačaný 

starosta obce dal o návrhu hlasovať. 
Hlasovanie:  za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. Daniela 

Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti: nikto 

zdržal sa hlasovania: nikto 

 

       

Starosta obce Ing. Pavel Božik  vyzval návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesením č. 55/2023 OZ 
Schvaľuje overovateľov zápisnice: Ing. Peter Bulla PhD., Mgr. Daniela Ďurčanská 
Hlasovanie:  za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. Daniela 

Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti: nikto 

zdržal sa hlasovania:nikto 
 

K bodu 1.2  Schválenie programu zasadnutia 

Ing. Pavel Božik, starosta obce uviedol, že program zasadnutia bol doručený všetkým poslancom 

a bol zverejnený v zákonom určenej lehote a predpísaným spôsobom. K programu neboli 
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žiadne návrhy na zmenu. Starosta obce prečítal program zasadnutia a navrhol hlasovať 

o programe tak, ako bol zverejnený: 
 

1. Otvorenie  

1.1  Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie 

1.2  Schválenie programu zasadnutia 

Predkladá: Ing. Pavel Božik, starosta obce 

2.    Žiadosti od občanov 

 a) doplnenie podanej žiadosti k odkúpeniu obecného pozemku 

 poslal: Šimon Zabák 

 b) žiadosť o poskytnutie finančného príspevku na prevádzku poskytovanej sociálnej 

                služby 

              poslalo: OAZIS –Zariadenie sociálnych služieb 

3.    Návrh na kompenzáciu zvýšených cien bytového domu č. 484 

Predkladá: Ing. Pavel Božik, starosta obce 

4.    Rozpočtové opatrenie 10/2022 

Predkladá: Mgr. Miriama Klačanová, ekonómka obce 

5.    Rozpočtové opatrenie 1/2023 

Predkladá: Mgr. Miriama Klačanová, ekonómka obce 

6.    Žiadosť o pridelenie finančných prostriedkov na osobné náklady učiteľa 

       Predkladá: Mgr. Martina Kapitánová, riaditeľka Základnej školy s materskou školou   

       Alekšince 395 

7.    Rôzne  

8.    Záver   
  

Poslanci schválili program rokovania OZ a prijali nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie č. 56/2023  

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach: 

 Schvaľuje program 4. zasadnutia obecného zastupiteľstva bez pripomienok  
 

Hlasovanie:   

za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. Daniela Ďurčanská, Ing. 

Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti: nikto 

zdržal sa hlasovania:nikto 

 

 

K bodu č. 2.    Žiadosti od občanov 

a) doplnenie podanej žiadosti k odkúpeniu obecného pozemku  poslal: Šimon Zabák 

Starosta obce prečítal doručenú žiadosť o odkúpenie a výmenu obecného pozemku a vysvetlil 

zámer. Poslanci k odpredaju a výmene pozemku nemali pripomienky.  

Starosta obce Ing. Pavel Božik požiadal Ing. Antona Kušníra MBA, predsedu návrhovej 

komisie o predloženie  návrhu uznesenia č. 57 k predloženej žiadosti. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesenie č. 57/2023 OZ: 

Schvaľuje 

a) zámer odpredaja obecného pozemku  KNE 277/1 o výmere 113m
2 
, KNC 277/47 o výmere 

52m
2 
vo výlučnom vlastníctve Obce Alekšince č. 389, 951 22 Alekšince

.  
v prospech Šimona 

Zabáka, Lehota č. 392, 951 36 Lehota a Jozefa Košťála, Lehota č. 521, 951 36 Lehota   a  

b) zámer  výmeny pozemku Šimona Zabáka, Lehota č. 392, 951 36 Lehota a Jozefa Košťála, 

Lehota č. 521, 951 36 Lehota   pozemok KNC 224 o výmere 75m
2
 v prospech Obce 

Alekšince č. 389, 951 22 Alekšince. 

Starosta obce dal o návrhu hlasovať. 
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Hlasovanie:   

za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. Daniela Ďurčanská, Ing. 

Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti: nikto 

zdržal sa hlasovania: nikto 

 

 

b) žiadosť o poskytnutie finančného príspevku na prevádzku poskytovanej sociálnej služby 

 poslalo: OAZIS –Zariadenie sociálnych služieb 

Prof. Ing. Ján Jobbágy PhD. navrhol zo strany obce preveriť skutkový stav trvalého pobytu 

uvádzaného občana a právnu náležitosť podávanej žiadosti. Ďalej navrhol postúpiť žiadosť 

finančnej komisii a až potom na rokovanie OZ. Poslanec Radoslav Ťapušík uviedol, že občan 

má TP iba na obec Alekšince. Obec je v zmysle zákona povinná prispievať občanovi, ktorý je 

umiestnený v takomto zariadení. V minulosti bola suma uložená zákonom v sume 100 eur. 

Kontrolórka obce Ing. Tatiana Bullová uviedla že pokiaľ sú financie rozpočtované, obec má 

povinnosť prispievať neziskovej organizácii. OZ rozhoduje o poskytnutej  výške príspevku, 

ak je nejaký problém, upozorní a vznesie námietku OZ. Poslanec Ján Jobbágy sa vyjadril proti 

schváleniu tohto návrhu, pretože v ďalšom období sa môžu počty takýchto žiadostí 

navyšovať. Starosta obce uviedol, že  pripomienky mali byť vznesené a prediskutované na 

sociálnej komisii. Ing. Peter Bulla PhD. sa zapojil do diskusie s vyjadrením, že posledné 

stretnutie bolo pracovným stretnutím a nie zasadanie komisie. Pre komisie je potrebné, aby 

boli pripravené všetky dokumenty k rozhodovaniu s dostatočným časovým predstihom. FK 

chýbali faktúry a podklady. Komisie pre svoje rozhodnutia potrebujú čas na prediskutovanie. 

OZ nemôže rozhodovať bez podkladov  nepripravené. Keď sa robia vážne rozhodnutia OZ 

a príslušná komisia potrebuje na prerokovanie dostatočný časový priestor. Kontrolórka obce 

Ing. Tatiana Bullová PhD. uviedla, aby obec vyzvala neverejného poskytovateľa soc. služieb 

k objasneniu podanej požiadavky. Je potrebné preštudovať aj predchádzajúcu zmluvu. 

Poslanec Radoslav Ťapušík uviedol, že v r. 2020 bola určená suma, dnes už v r. 2023 to 

neplatí. Poslanci sa po diskusii zhodli, že obec Alekšince poskytne mesačne zariadeniu 

OAZIS príspevok v sume 100 eur, rovnako ako v roku 2022, príspevok je zapracovaný 

v rozpočte na rok 2023. 

Starosta obce Ing. Pavel Božik vyzval návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesením č. 58/2023 OZ: 
Schvaľuje žiadosť o poskytnutí finančného príspevku na prevádzku sociálnej služby 

poskytovanú v zariadení sociálnych služieb zariadenia pre seniorov neverejným 

poskytovateľom v rozpočtovom roku 2023 vo výške 100€/mesiac. Starosta obce dal o návrhu 

hlasovať. 
Hlasovanie:  za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. Daniela 

Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti: nikto 

zdržal sa hlasovania: nikto 

 

 

K bodu  3.  Návrh na kompenzáciu zvýšených cien bytového domu č. 484 

Poslanec Anton Kušnír otvoril diskusiu k predkladanému bodu rokovania. Uviedol, že FK 

nezasadala k tomuto bodu rokovanie a tiež sa osobne nezúčastnil ani na rozšírenom 

pracovnom stretnutí poslancov, na ktorom sa rokovalo o tomto bode. Ing. Anton Kušnír 

nevidí dôvod na kompenzáciu zvýšených nákladov za odobratý plyn v bytovom dome č. 484. 

Zodpovednosť za danú situáciu nesie vláda, nie obec. Ministerstvo financií zatiaľ nenavrhlo 
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žiadne kompenzácie pre tieto bytové domy, obec by s rozhodnutím mala počkať, kým nebude 

dotknutým obciam ponúknuté nejaké riešenie. Obec môže urobiť kompenzáciu, ale aj nemusí. 

Týka sa to celého Slovenska, nie iba našej obce. Cena tam bola stanovená a obyvatelia 

bytového domu môžu v prípade platovej neschopnosti požiadať obec dočasne o splátkový 

kalendár. Obec čakajú ťažké roky, budeme robiť investičné akcie, obec peniaze potrebuje. 

Nájomníci v danom bytovom dome majú dlhodobo vysúťažené ceny plynu, ktoré sú nižšie 

ako ceny fyzických osôb v domácnostiach, až na situáciu z minulého roka. Potom by obec 

mala kompenzovať náklady všetkým občanom, keďže nájomníci bytovky majú dlhodobo 

nižšie ceny. Prof. Ing. Ján Jobbágy PhD. pripomienkoval navrhovanú cenu k zvýšeným 

nákladom za odobratý plyn v bytovom dome č. 484 správnym vyrátaním ceny plynu 

za obdobie od 1.6.2022 do 31.12.2022. S cenou, ktorá bola vysúťažená v predchádzajúcom 

období 0,015 za kWh nesúhlasí (pretože táto cena platila len do 31.05.2022). Ceny plynu 

v domácnostiach boli už v tom období na vyššej úrovni. Poslanec Peter Bulla uviedol, že cena 

0,015 bola vysúťažená za množstevný odber. Z dostupných informácií sa starosta obce obáva 

podstatnej skutočnosti, obyvatelia sa pri vysokej cene plynu 600% navýšenia, od 1.6.2022 

dostanú do platobnej neschopnosti, nakoľko sa jedná o sociálne byty, nebudú mať na 

prenájom. Štát zatiaľ nenašiel riešenie k vyriešeniu tohto problému, obyvateľom bytovky č. 

484 sa navýšia mesačné splátky zhruba na 300 eur. Poslanec Anton Kušnír uviedol, že 

obyvatelia majú uhradené aj zábezpeky, tak by sa mesačné splátky mohli dočasne hradiť 

z tejto sumy. Poslanec Anton Kušnír sa zaujímal ako túto situáciu riešia iné obce. Poslanec 

Peter Bulla poukázal na rôzne možnosti a spôsoby vyúčtovania ceny za odobratý plyn. Ing. 

Tatiana Bullová PhD. vysvetlila, že sa jedná o kompenzáciu  zvýšených nákladov za odobratý 

plyn, vysvetlila poslancom podstatu tohto vyúčtovania a potrebu schválenia priemernej ceny 

za domácnosť, pre bytový dom č. 484, dôležité je určenie sumy pre vyúčtovanie odobratého 

plynu. Prof. Ing. Ján Jobbágy PhD. sa dožadoval aby bol k bodu rokovania predložený 

vypracovaný materiál. Starosta obce navrhol odložiť bod programu na ďalšie zasadanie 

zastupiteľstva, možno sa situácia aspoň  nejako vyrieši. Poslanec Radoslav Ťapušík navrhol 

starostovi obce stretnutie s obyvateľmi bytovky.  Po dlhej debate sa poslanci dohodli na znení 

uznesenia, ktoré určuje cenu za  navýšené 6 mesačné obdobie. 

Starosta obce Ing. Pavel Božik  vyzval návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesením č. 59/2023 OZ: 

schvaľuje kompenzáciu zvýšených nákladov za odobratý plyn pre odberné miesto bytový 

dom č. 484 vo výlučnom vlastníctve obce Alekšince, ako rozdielu sadzby medzi priemernou 

trhovou cenou domácnosti 0,025 eur za 1 kWh a navýšenou cenou za obdobie od 1.6.2022 do 

31.12.2022, ktorá predstavovala 0,091 eur za 1 kWh vo výške 30% hradenou obyvateľom 

bytového domu a 70% hradenou obcou. 

Hlasovanie:  za: 5  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy , Anna 

Moravcová, Radoslav Ťapušík 

proti 2: Mgr. Daniela Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA,  
zdržal sa hlasovania: nikto 

 

K bodu  4.  Rozpočtové opatrenie 10/2022 

Starosta obce informoval o vykonaných rozpočtových opatreniach ku koncu roka 2022 a 

vyzval prítomných poslancov k pripomienkovaniu rozpočtového opatrenia 10/2022. Poslanci 

nemali pripomienky. 

Starosta obce Ing. Pavel Božik  vyzval návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesením č. 60/2023 OZ: 
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Berie na vedomie zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 10/2022 vykonanú starostom 

obce v zmysle ustanovenia § 14 ods. 2 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

a v zmysle Dodatku č. 1 k Zásadám č. 1/2009 nakladania s finančnými prostriedkami obce 

Alekšince. Starosta obce dal o návrhu hlasovať. 

Hlasovanie:  za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. 

Daniela Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 
proti: nikto 

zdržal sa hlasovania: nikto 

 

 

K bodu 5   Rozpočtové opatrenie 1/2023 

Starosta obce informoval o návrhu rozpočtového opatrenia č. 1/2023 a vyzval prítomných 

poslancov k jeho pripomienkovaniu. K uvedenému návrhu poslanci nemali pripomienky. 

Starosta obce Ing. Pavel Božik  vyzval návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Ing. Anton Kušnír MBA prečítal návrh uznesenia: 

Uznesením č. 61/2023 OZ: 

Schvaľuje zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1/2023 v zmysle ustanovenia § 14 ods. 

2 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a v zmysle Dodatku č. 1 

k Zásadám č. 1/2009 nakladania s finančnými prostriedkami obce Alekšince. 

Starosta obce dal o návrhu hlasovať. 

Hlasovanie:  za: 7  Ing. Peter Bulla PhD.,  Peter Čačaný, prof. Ing. Ján Jobbágy ,Mgr. 

Daniela Ďurčanská, Ing. Anton Kušnír MBA, Anna Moravcová, Radoslav Ťapušík 
proti: nikto 

zdržal sa hlasovania: nikto 

 

 

K bodu 6     Žiadosť o pridelenie finančných prostriedkov na osobné náklady učiteľa 

Prof. Ing. Ján Jobbágy PhD. informoval, že z pracovného stretnutia zo dňa 2.2.2023 spísal 

zápisnicu, odporúčania sú zapracované v zápisnici. Uviedol, že rodičia sú ochotní 

spolupodieľať sa na financovaní asistenta pre učiteľa. Je za to, aby sa pomohlo deťom aj 

v materskej škole, avšak je potrebné si uvedomiť, že možnosti obce sú obmedzené. Z tohto 

dôvodu navrhuje preveriť všetky možnosti financovania (regionálny úrad školskej správy, 

úrad práce a sociálnych vecí, rôzne výzvy súvisiace s danou problematikou a pod.) ako len na 

základe smernice 55/2021, ktorá neplatí pre materské školy (platí len pre základné školy). 

Starosta upresnil, že požiadavka ZŠ s MŠ o financovanie osobných asistentov učiteľa bola do 

31.8.2023 zapracovaná do rozpočtu obce. OZ túto požiadavku schválilo v rámci rozpočtového 

opatrenia č. 1/2023. Nové žiadosti rodičov,  v rámci nového školského roku, o umiestnenie 

týchto detí sa budú znova podrobne prehodnocovať. Ďalej uviedol že MŠ v okolitých obciach 

a mestách, integráciu takýchto detí z rôznych dôvodov odmietajú. Obce majú problémy 

s financovaním asistentov učiteľa pre deti MŠ, nakoľko náklady na týchto asistentov musia 

znášať obce. Hlavná kontrolórka odporučila OZ do budúcnosti zvážiť, či  má obec dostatočnú 

kapacitu a finančné prostriedky na takéto riešenie problému. 

 

K bodu 7. Rôzne  

Poslankyňa Anna Moravcová sa pýtala na možnosť využívania umelého trávnika vo 

večerných hodinách. Upozornila na skutočnosť, že ihrisko nie je osvetlené, zrejme žiarovky 

budú vypálené. Starosta prisľúbil nápravu a kontrolu lámp na ihrisku. Poslanec Radoslav 

Ťapušík uviedol, že obnova ihriska si bude vyžadovať aj finančnú investíciu. Poslanec Peter 
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Čačaný navrhol opraviť oplotenie a znovu zaviesť ihrisko do plánovanej prevádzky. Navrhol 

namontovanie kamerového systému, pre predchádzanie prípadného vandalizmu. Ing. Anton 

Kušnír MBA pripomienkoval uzatvorenie umelého ihriska, nakoľko je zničené. 

Prepožičiavanie ihriska by malo byť organizované za poplatok. 

 

 

 

K bodu 8. Záver 

Po vyčerpaní programu starosta obce Ing. Pavel Božik poďakoval prítomným za účasť 

a zasadnutie OZ ukončil. Zasadnutie OZ bolo ukončené o 20:15 hodine. 
 

 

Zapísala:   PhDr. Slávka Vaššová                   ......................................... 

 

Overovatelia:  Ing Peter Bulla PhD.     .........................................   

 

  Mgr. Daniela Ďurčanská   .........................................             

  

 
 

                                                                                                         Ing. Pavel Božik 

                                                                                                             starosta obce 

 

 


